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    PROTOKÓŁ  Nr VIII/15 
z sesji Rady Miejskiej w Iłowej 

z dnia  20 maja  2015 r. 
 

odbytej w Świetlicy Wiejskiej  w Szczepanowie 
 
Pan Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad (na 15 
radnych w sesji uczestniczyło 15 radnych) i otworzył obrady VIII sesji Rady Miejskiej w Iłowej. 

1) Burnat Krystyna 
2) Gajda Wiesława 
3) Jakubowicz Mieczysław 
4) Jung Alina 
5) Krawczyk Ilona 
6) Lesiak Edward 
7) Leszcz Waldemar 
8) Mutwil Artur 
9) Przynoga Franciszek 
10) Siudy Krystian 
11) Słomiński Tomasz 
12) Sygnowski Zygmunt 
13) Szymczak Piotr 
14) Wdowiak Mirosław 
15) Żołnowska Maria 

W związku z obecnością wymaganej liczby osób (radnych), obrady sesji są prawomocne. 

Ponadto w sesji uczestniczyły osoby zaproszone: 

1) Paweł Lichtański – Burmistrz Iłowej  
2) Roman Andzel – Sekretarz Gminy 
3) Stanisław Tomczyszyn – Wicemarszałek Województwa Lubuskiego 
4) Małgorzata Kondraciuk – Kierownik Referatu Organizacyjnego UM 
5) Wojciech Kaczmarski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej UM w Iłowej 
6) Franciszek Paczkowski  – Sołtys wsi Czerna 
7) Zdzisław Chodorski – Sołtys wsi Konin Żagański 
8) Janusz Kaniecki – Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej UM w Iłowej 
9) Józef Brzezicki – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej 
10) Wojciech Kowal – Sołtys wsi Borowe 
11) Marek Kniaziuk – Sołtys wsi Klików 
12) Agata Parfianowicz – Sołtys wsi Wilkowisko 
13) Anna Delikat – Sołtys wsi Szczepanów 
14) Leokadia Ziaja – Sołtys wsi Jankowa Żagańska 
15) Urszula Pluta – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Szczepanowie 
16) Mieszkańcy Sołectwa Szczepanów 

 
Przed rozpoczęciem sesji odbyło się uroczyste otwarcie wyremontowanej Świetlicy Wiejskiej w 
Szczepanowie. Symbolicznego przecięcia wstęgi i otwarcia kompleksowo wyremontowanej 
świetlicy dokonali: Pan Stanisław Tomczyszyn – Wicemarszałek Województwa Lubuskiego, Pan 
Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej w Iłowej, Pan Paweł Lichtański – Burmistrz 
Iłowej, Pani Anna Delikat – Sołtys wsi Szczepanów, Pani Bożena Smolińska – Mieszkaniec wsi 
Szczepanów. W obradach sesji uczestniczył Pan Stanisław Tomczyszyn – Wicemarszałek 
Województwa Lubuskiego, który przedstawił nową perspektywę finansową oraz zasady 
wykorzystania środków w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich oraz Regionalnego 
Programu Operacyjnego na lata 2014 – 2020 i złożył Mieszkańcom wsi Szczepanów życzenia. 
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Pan Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił następujący  porządek obrad: 
I.  Sprawy regulaminowe 

1. Otwarcie sesji i powitanie. 

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Zgłoszenie (odczytanie) uwag i poprawek do porządku obrad (w przypadku zmiany 

w porządku obrad zatwierdza się zmieniony porządek obrad). 

II. Obrady 

1. Przedstawienie sprawozdania z działań w okresie między sesjami przez: 

 Burmistrza Iłowej,  

 Przewodniczących komisji stałych i doraźnej Rady Miejskiej w Iłowej.   
2. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych.  

3. Interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych. 

4. Przyjęcie uchwał w sprawie: 
1) nadania nazwy ulicy w mieście Iłowa – referuje Kierownik Referatu Gospodarki 

Komunalnej (Druk Nr 16), 
2) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad wydzierżawiania gruntów komunalnych – referuje 

Pan Janusz Kaniecki, Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej (Druk Nr 17), 
3) przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w 

wodę na terenie wsi Borowe gmina Iłowa – referuje  Kierownik Referatu Gospodarki 
Komunalnej (Druk Nr 17), 

4) przekazania do Komisji Rewizyjnej skargi na działalność Dyrektora Przedszkola Miejskiego 
w Iłowej –  referuje Przewodniczący Rady Miejskiej (Druk Nr 18). 

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej. 

6. Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek 

pomocniczych. 

8. Zakończenie VIII sesji Rady Miejskiej w Iłowej.  

Porządek obrad został przyjęty bez uwag. 

PRZEBIEG OBRAD 
Ad. II pkt 1 
Pan Paweł Lichtański –  Burmistrz Iłowej przedstawił sprawozdanie z podjętych działań między 
sesjami tj. od dnia 11.02.2015  r. do dnia 25.03.2015 r. : 

 wydałem 10 decyzji o warunkach zabudowy, 

 2 decyzje o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego, 

 25 marca 2015r. wystosowałem pismo do firmy VITROSILICON SA  w sprawie 
uporządkowania stłuczki szklanej w rejonie Parku Dworskiego w Iłowej, 

 27 marca 2015r. wystosowałem pismo do GDDKiA w Zielonej Górze z prośbą o 
przekazanie dokumentacji technicznej budowy drogi dojazdowej do Strefy Inwestycyjnej. 
W odpowiedzi pismem z dnia 4 maja 2015r. otrzymałem egzemplarz dokumentacji 
technicznej do dalszego wykorzystania, 

 13 kwietnia 2015r. wystosowałem pismo do ENEA SA w sprawie przeglądu linii 
napowietrznych na terenie gminy Iłowa i podjęcia działań zmierzających do 
wyeliminowania przerw w dostawie energii zwłaszcza podczas silnych wiatrów. W dniu 4 
maja 2015r. odbyło się spotkanie z przedstawicielem ENEA SA w celu ustalenia zakresu, 
sposobu i harmonogramu przeglądu, 

 30 marca 2015r. wystąpiłem z wnioskiem do ZDW w Zielonej Górze w sprawie  montażu 
lustra drogowego przy budynku nr 25 w Iłowej przy ul. Traugutta. W odpowiedzi z dnia 20 
kwietnia 2015r. ZDW w Zielonej Górze stwierdziło, że montaż lustra nie należy do zakresu 
utrzymania zjazdu, 
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 25 marca 2015r. wystosowałem pismo do Starosty Żagańskiego z wnioskiem o wyrównanie 
odcinka drogi powiatowej z Jankowej Żagańskiej w kierunku Szczepanowa, 

 30 marca 2015r. wystosowałem pismo do Starosty Żagańskiego w sprawie utwardzenia 
odcinka drogi powiatowej w Koninie Żagańskim w kierunku Szczepanowa, 

 30 marca 2015r. wystosowałem pismo do Zarządu Dróg Wojewódzkich w Zielonej Górze w 
sprawie wprowadzenia zakazu wyprzedzania na odcinku drogi wojewódzkiej nr 300 w 
rejonie osiedla Czyżówek. W odpowiedzi z dnia 20 kwietnia br. ZDW stwierdziło, że nie 
widzi uzasadnienia dla takiej zmiany organizacji ruchu, 

 17 kwietnia 2015r. przekazałem dla Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska 
informacje dotyczące poziomów hałasu dla nieruchomości położonej w Czernej, 

 wybrano projektanta na rozbudowę budynku Szkoły Podstawowej w Iłowej z 
zastosowaniem ogniw fotowoltaicznych, 

 zakończono prace związane z wykonaniem oświetlenia ulicznego ul. Traugutta w Iłowej, 

 zakończono prace związane z wykonaniem oświetlenia ul. Leśnej,  

 zakończono prace związane z dowieszeniem lampy przy garażach na ul. Piaskowej, 

 zakończono prace związane z doprowadzeniem wody i prądu do boiska sportowego w 
Czernej, 

 zakończono prace związane z uzupełnieniem oświetlenia ulicznego w Żagańcu i Jankowej 
Żagańskiej ( w ramach funduszu sołeckiego ), 

 trwają prace związane z usunięciem drzew na strefie przemysłowej, 

 kończą się prace związane z usunięciem usterek stwierdzonych po rocznych przeglądach na 
placach zabaw, 

 zlecono wykonanie tablicy informacyjnej o PSZOK i oczyszczalni ścieków przy ul. 
Żagańskiej,  

 wybrano projektanta podpisano umowę na wykonanie projektu przebudowy kanalizacji 
deszczowej w rejonie ulicy Piaskowej, 

 wybrano oferenta na wykonanie inwentaryzacji całej kanalizacji deszczowej na terenie 
miasta Iłowa, 

 zwróciłem się z zapytaniem ofertowym na opracowanie programu funkcjonalno użytkowego 
dla inwestycji polegającej na usytuowaniu na budynkach GCKiS, Hali Sportowej oraz 
Oczyszczalni Ścieków w Iłowej instalacji fotowoltaicznej, co związane jest z naborem 
ramach  Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich, 

 wydano 13 decyzji zezwalających na usunięcie drzew, 

 otrzymano 2 decyzje ze Starostwa zezwalające na usunięcie drzew przy ulicy Hutniczej oraz 
na cmentarzu, 

 zakupiono konstrukcje kaskadowe wiszące na lampy na Pl. Wolności w ilości 10 sztuk, 

 wpisano 10 przedsiębiorców do rejestru działalności gospodarczej, 

 zmiana wpisu 11 przedsiębiorców, 

 zawieszenie działalności  5 przedsiębiorców, 

 wznowiło działalność 8 przedsiębiorców, 

 wykreślono wpisy 4 przedsiębiorców, 

 przydzielono 1 mieszkanie socjalne oraz 2 mieszkania komunalne z mieszkaniowego zasobu 
gminy,  

 dnia 11 czerwca br. ogłosiłem przetargi na sprzedaż działek nr 84/1, 84/2, 84/3 i 84/4 w 
Czernej oraz działki  nr 689 w Koninie Żagańskim, 

 w dniu 20 kwietnia wpłynęła odpowiedź od Dyrektora Oddziału Regionalnego w Zielonej 
Górze Wojskowej Agencji Mieszkaniowej na moje pismo o rozważenie możliwości budowy 
budynku mieszkalnego do zasiedlenia dla żołnierzy w Iłowej. W odpowiedzi wskazano, że 
w styczniu tego roku rozpoczęta została budowa 32-rodzinnego budynku mieszkalnego przy 
ul. Kożuchowskiej w Żaganiu, a w kompleksie ulic Traugutta, Dworcowej, Kędzierzawego i 
Fredry w Żaganiu rozpoczęto prace wyburzeniowe starego powojskowego zasobu 
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garażowo-magazynowego oraz prowadzona jest procedura przetargowa na opracowanie 
dokumentacji projektowej trzech budynków mieszkalnych, które zabezpieczą potrzeby 
mieszkaniowe 11 Lubuskiej Dywizji Pancernej. W związku z tym Wojskowa Agencja 
Mieszkaniowa nie jest zainteresowana pozyskaniem nowych terenów inwestycyjnych, 

 w związku z planowanym oznaczeniem granic gminy Iłowa wystąpiłem do Zarządu Dróg 
Wojewódzkich w Zielonej Górze i do Starostwa Powiatowego w Żaganiu oraz do 
Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w Zielonej o wydanie opinii w kwestii 
ustawienia znaków „F3b” na drogach zarządzanych przez te instytucje. Do chwili obecnej 
otrzymałem pozytywne opinie z ZDW oraz ze Starostwa, 

 w dniu 29 kwietnia zostały usunięte dwa drzewa przy zbiegu ul. Okrzei/Hutnicza w Iłowej 
przy garażach. Wycinki dokonali pracownicy Zakładu Gospodarki Komunalnej i 
Mieszkaniowej w Iłowej, 

 zgodnie z wnioskiem radnego Franciszka Przynogi Zakład Gospodarki Komunalnej i 
Mieszkaniowej w Iłowej przystąpił do poprawienia stanu nawierzchni odcinka drogi 
gminnej – ul. Wilhelma Pluty w Iłowej (od bramy wejściowej na cmentarz komunalny do 
rowu za cmentarzem), natomiast w następnym etapie na wniosek Przewodniczącego Rady 
Miejskiej w Iłowej Pana Mirosława Wdowiaka zostaną naprawione odcinki dróg do 
ogrodów działkowych, 

 pozytywnie zaopiniowałem wniosek o zamontowanie stojaka rowerowego w pasie drogi 
gminnej – ul. Surzyna, wniosek wpłynął od pani Elżbiety Gliniak, 

 w ramach bieżącego utrzymania dróg zostały naprawione przez Zakład Gospodarki 
Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej gruntowe nawierzchnie dróg gminnych w Iłowej 
pomiędzy ulicami Młyńską i Żeromskiego, ul. Żaków (odcinek od ul. Dolanowo), ul. 
Traugutta (droga do budynku nr 11),  pobocze na zjeździe do stacji AS24 i Shell, w 
Klikowie, droga pomiędzy budynkami ul. Nadrzeczna 11 i Żagańska 41,43 i 45, droga na 
wprost „małego kościoła”, drogi  przy ul. Traugutta do budynków 29,30 i 30a, 29a, 29d i 
29h, wzdłuż budynków nr 23, 24 i 26, pobocze przy drodze na osiedlu Czyżówek, w 
Czernej do budynków 55, 55A i 57, przy ul. Żaków k. punktu sprzedaży krzewów 
ozdobnych, przy ul. Żaków 14,17,18, 20, 21 i 22 oraz przy ul. Ogrodowej do budynku 
lecznicy zwierząt, 

 w ramach bieżącego utrzymania dróg została naprawiona przez Zakład Gospodarki 
Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej zapadlina w jezdni przy ul. Młyńskiej oraz 
zamontowana na parkingu przy Urzędzie Miejskim tabliczka drogowskazowa z napisem 
„Urząd Miejski w Iłowej”, 

 27 marca br. po zakończonym remoncie została oddana do użytku świetlica wiejska w 
Szczepanowie.  Na operację pn. „Remont i wyposażenie świetlicy wiejskiej w 
Szczepanowie” Gmina Iłowa otrzymała dofinansowanie w wysokości 197 tys. zł. Łączna 
kwota remontu to 312,4 tys. zł., 

 w piątek 10 kwietnia 2015 roku w Gminnym Centrum Kultury i Sportu w Iłowej odbyły się 
bezpłatne konsultacje ze specjalistami do spraw Funduszy Europejskich. Porady 
organizowane wspólnie przez Urząd Miejski w Iłowej oraz Główny Punkt Informacyjny 
Funduszy Europejskich w Zielonej Górze dotyczyły możliwości pozyskiwania środków 
unijnych na rozpoczęcie działalności gospodarczej i jej rozwój, bezpłatnych szkoleń, jak 
również możliwości dofinansowania projektów realizowanych z unijnych środków, 

 Gmina Iłowa otrzymała dotację celową w kwocie 6.000 zł z Urzędu Marszałkowskiego 
Województwa Lubuskiego z przeznaczeniem na dofinansowanie programu pn. „Boiska do 
Plażowej Piłki Siatkowej – Lubusik – sportowe Lubuskie na lato”. W ramach programu w 
Iłowej powstanie boisko do plażowej piłki siatkowej. Realizacja inwestycji planowana jest 
w bezpośrednim sąsiedztwie boiska „Orlik”, placu zabaw przy ulicy Piaskowej. Szacowany 
łączny koszt inwestycji to 10.000 zł, natomiast ogrodzenie to będzie około 15.000 zł, 

 w dniach 9 – 10.05.2015 r. odbyły się Dni Otwarte Funduszy Europejskich w ramach, 
których zorganizowano imprezy sportowe, kulturalne i artystyczne. Dni Otwarte Funduszy 
Europejskich to największa akcja promująca projekty dofinansowane ze środków unijnych 
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w Polsce. Od 08 do 09 maja 2015 r. w Iłowej odbywały się imprezy mające na celu 
promocje odrestaurowanego Parku Dworskiego oraz Hali Sportowej wybudowanej ze 
środków Lubuskiego Regionalnego Programu Operacyjnego, 

 

 Wojewoda Lubuski Pani Katarzyna Osos w piśmie z dnia 11.05.2015 r. poinformowała o 
oszczędnościach powstałych w wyniku częściowego zakończenia procedur przetargowych 
w gminach realizujących inwestycje w ramach Narodowego Programu Przebudowy Dróg 
Lokalnych – Etap II Bezpieczeństwo – Dostępność – Rozwój tzw. „Schetynówek” W 
związku z tym otrzymaliśmy takie informacje, że  istnieje możliwość dofinansowania w 
niepełnej kwocie naszej inwestycji tj. zadania „Kompleksowy program poprawy 
bezpieczeństwa na drogach gminnych przez przebudowę nawierzchni i montaż urządzeń 
poprawiających bezpieczeństwo – etap III w miejscowościach: Czerna, Klików, Czyżówek, 
Szczepanów, Konin Żagański, Borowe, Kowalice, Wilkowisko, Żaganiec, Jankowa 
Żagańska, Iłowa”. Na dzień dzisiejszy pewna kwota dofinansowania to 1,2 mln zł przy 
całkowitych kosztach zadania ok. 4,022 mln zł. Niewykluczone, że mogą pojawić się 
dodatkowe oszczędności poprzetargowe zarówno po rozstrzygnięciu przetargu z naszej 
strony jak i ze strony innych gmin realizujących inwestycje w ramach tzw. „Schetynówek”. 
Maksymalny poziom dofinansowania kosztów kwalifikowanych to 50%, 

 na ostatniej komisji, w której uczestniczyłem padło pytanie dotyczące koncepcji gospodarki 
ściekowej – chciałbym powiedzieć, że skontaktowaliśmy się z wykonawcą, który jest na 
etapie inwentaryzacji w terenie i teraz analizuje istniejący stan, w ramach tej koncepcji 
wstępnie określono rodzaje najkorzystniejszych rozwiązań i zakwalifikowano miejscowości: 
Czerna, Konin  i Czyżówek jako sołectwa gdzie istnieje możliwość podłączenia do sieci 
tradycyjnej kanalizacji. Dzięki temu możliwe będzie przywożenie do oczyszczalni ścieków. 
W tej chwili trwa analiza kosztów eksploatacji proponowanych rozwiązań. Analiza kosztów 
będzie też określała wpływ proponowanych rozwiązań na jednostkowy koszt oczyszczenia 
m

3
 ścieków na oczyszczalni z uwzględnieniem ścieków dowożonych ze zbiorników 

bezodpływowych. 

Przewodniczący Komisji Stałych i Doraźnej Rady Miejskiej w Iłowej złożyli sprawozdania z 
pracy Komisji za okres międzysesyjny.  

Ad. II pkt 2  
Interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych. 

Pan Franciszek Przynoga – Radny 
Do Pana Burmistrza – na prośbę mieszkańców oraz gości odwiedzających Iłowę szczególnie 
cmentarz komunalny i plac Wolności wnioskuje o wydłużenie czasu otwarcia szaletu miejskiego na 
targowisku, co przyczyni się, żeby bezproblemowo spacerować, wypoczywać itp.  

Pan Zygmunt Sygnowski – Radny 
Również do Pana Burmistrza – na poprzednich sesjach składałem wnioski dotyczące rozebrania 
przystanku w miejscowości Borowe, chciałbym się dowiedzieć na jakim etapie jest załatwianie 
sprawy. 

Pan Krystian Siudy – Radny 
1) pierwsze pytanie dotyczy trwającego przeglądu placów zabaw – chciałbym zapytać, czy 

plac zabaw na terenie osiedla Czyżówek został już poddany przeglądowi, a jeżeli nie to 
chciałbym, żeby zwrócono uwagę na drastyczny stan siatki ogrodzeniowej, 

2) chciałbym  się też pochwalić, że nie tylko jako radni mamy pytania i wnioski do 
przedstawicieli Gminy, ale działamy również jako jednostki m.in. takim działaniem jest po 
kilku pismach do Zarządu Dróg Wojewódzkich spowodowanie tego, iż dokonano wreszcie 
wyrównania powierzchni zjazdu od ul. Borowskiej drogi nr 300 do granic 
administracyjnych wsi Czyżówek w kierunku Borowego, jak również zamontowano dwa 
znaki oznaczające przejście dla pieszych umieszczone na folii fluorescencyjnej,  co moim 
zdaniem znacznie poprawia widoczność tego miejsca, mówimy tutaj przede wszystkim o 
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podopiecznych szkoły podstawowej w klasach 1-3, jak również wykonano wstępne prace 
geodezyjne związane z budową chodnika na odcinku przy przejściu od ul. Borowskiej do ul. 
Kolejowej, 

3) nawiązując do tych prac wykonanych chciałbym złożyć wniosek o uzupełnienie nawierzchni 
zjazdu na teren osiedla Czyżówek, gdyż wniosek taki składałem do Zarządu Dróg 
Wojewódzkich i w odpowiedzi udzielonej przekazano mi, iż jest to teren administracyjnie 
powiązany z Gmina Iłowa i nie należy to do gestii Zarządu Dróg Wojewódzkich, 

4) Pan Kierownika ZGKiM chciałbym zapytać kiedy zostaną dokończone prace porządkowe 
na terenie osiedla Czyżówek, jednocześnie podziękować za dotychczas wykonane, gdyż ten 
rejon miasta diametralnie zmienił już swój wizerunek i idąc dalej tym tropem chciałbym, 
żeby dokończono prace i wtedy będzie czym się pochwalić, 

5) kolejnym wnioskiem jest wniosek o naprawę poprzez uzupełnienie płyt chodnikowych 
chodnika na terenie osiedla Czyżówek przy budynku oznaczonym numerami 73 – 77, 

6) wniosek o montaż tabliczek z numerami posesji we wsi Czyżówek. 
 
Pan Tomasz Słomiński – Radny 
Na Stadionie Miejskim w Iłowej jest składowana duża ilość drzewa, dzieci zrobiły sobie plac zabaw 
z tego, co jest bardzo niebezpieczne , dlatego prosiłbym o zajęcie się sprawą. 
 
Pan Edward Lesiak – Radny  
Panie Burmistrzu odnoszę takie wrażanie, że nasze interwencje, zapytania, prośby albo nabierają 
mocy urzędowej, albo na skutek czasu stygną. Był Pan osobiście i widział przewrócony znak w 
Jankowej Żagańskiej, prosiliśmy o to dwa miesiące temu, jak nie dalej. Na ostatnim zebraniu Pani 
Sołtys mówiła o niebezpieczeństwie jakie jest na przystanku w Janowie (cegły tam dosłownie 
wylatują) – nie widać żadnego działania. Bardzo bym prosił, żeby pozałatwiać te sprawy 
szczególnie jeśli chodzi o przystanek, czy plac zabaw.  
Prosiłbym również o zaapelowanie do Nadleśnictwa, czy do Kół Łowieckich, gdyż pojawiła się 
dzika zwierzyna, która przeszkadza mieszkańcom w dojściu do przystanku do pracy w godzinach 
rannych, o zmierzchu itd. szczególnie w rejonie Mirostowic, Janowa, Jankowej Żagańskiej. 
 
Pan Mirosław Wdowiak – Radny 

1) po wichurach została uszkodzona w Parku Dworskim jedna lampa, został zamontowany 
nowy klosz, ale jakby innego wzoru. Pytanie moje, czy zostały te klosze już zamówione. 
Myślę, że warto by było, żeby w zapasie były 2 – 3 klosze, które można by w każdej chwili 
w razie potrzeby wymienić, pieniądze na utrzymanie Parku mamy, także wydaje się, że 
sprawa jest do załatwienia, 

2) drugie pytanie dotyczy uzupełnienia skradzionych krzewów w „Ogrodzie Japońskim” wiem, 
że dosyć sporo ich zniknęło, kiedy one zostaną uzupełnione. Również należałoby uzupełnić 
krzewy różaneczników przy „Mostu Miłości” od strony ul. Ogrodowej, to jest teren 
Powiatu, ale zobowiązaliśmy się, że będziemy się tym terenem opiekować. Podczas prac 
ziemnych część krzewów została zniszczona, były wprawdzie przesadzone, ale jednakże nie 
przyjęły się i po prostu uschły, 

 
3) sprawa nasadzenia kwiatów między „Bramami Księżycowymi” – wiem, że zostały 

nasadzone tutaj poproszę Pana Kierownika ZGKiM o podanie co zostało nasadzone i 
dlaczego, 

4) nie ma efektu pisma Pana Burmistrza do Huty w sprawie usunięcia wysypiska śmieci w 
postaci szkła, które bardzo drażni mieszkańców i nikt nie może zrozumieć dlaczego to 
jeszcze do tej pory tam leży. 
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Ad. II pkt 3 
Kolejny punkt obrad – zapytania, interpelacje przewodniczących organów wykonawczych 
jednostek pomocniczych.  

Pan Wojciech Kowal – Sołtys wsi Borowe 
1) mam uwagę w sprawie rozwiązania kwestii ścieków na terenie gminy – na terenie 

Borowego jest ujęcie wody, z którego czerpiemy nie tylko my, ale również Gmina 
Wymiarki, jak Gmina planuje rozwiązać odprowadzenie ścieków? 

2) druga sprawa dotyczy uchwały, którą Państwo będziecie rozpatrywać, czy Gmina Wymiarki 
kosztem mieszkańców Borowego nie stara się łatać dziur, gdyż cena za wodę jest bardzo 
wysoka, a jakość tej wody jest mizerna. 

 
Ad. II pkt 4 
Przyjęcie uchwał w sprawie: 

1) nadania nazwy ulicy w mieście Iłowa  

Pan Wojciech Kaczmarski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej 
Jeden z właścicieli nieruchomości zwrócił się z wnioskiem do tutejszego urzędu o nadanie dla 
nieruchomości numeru porządkowego. Nieruchomość ta położona jest przy drodze gminnej 
oznaczonej numerem ewidencyjnym 101114F (działki 490 i 485). Działki 490 i 485  znajdują się w 
rejonie szeregu ulic oznaczonych jako ul. Ogrodowa, co stanowi problem z zachowaniem 
przejrzystości numeracji nieruchomości. Wejście do nieruchomości (wnioskowanej do nadania 
numeru porządkowego) znajduje się od strony działki nr 490, a po obu stronach drogi oznaczonej 
numerem ewidencyjnym 101114F są działki, które mogą zostać w niedługim czasie zabudowane. 
Zachodzi zatem konieczność nadania nazwy tej ulicy, z uwagi na brak wolnych numerów 
porządkowych od ulicy głównej tj. Ogrodowej. Nie spowoduje to zmian w numeracji już 
istniejącej. 
Projekt uchwały zakłada nadanie nazwy ulica „Dębowa”- jest to nazwa korespondująca z 
drzewami, które tam rosną. 
Skutki finansowe. Po przyjęciu uchwały, wystąpi konieczność oznakowania ulicy tabliczką z nową 
nazwą.  Przewidywalny koszt zakupu tabliczki wraz z montażem wynosi 350, 00 złotych. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad wydzierżawiania gruntów komunalnych 
Pan Janusz Kaniecki, Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej 

Projekt uchwały powstał w związku z pojawieniem się problemu związanego z umieszczaniem 
pojemników na odpady na gruntach stanowiących własność Gminy Iłowa. W szczególności 
dotyczy to osiedla Czyżówek, gdzie niektóre wspólnoty mieszkaniowe nie mają możliwości 
ustawienia pojemników na odpady w granicach swoich działek ponieważ są one wytyczone po 
obrysach budynków. Zgodnie z zapisami  uchwały Nr 174/6/XIX/12 Rady Miejskiej w Iłowej  
w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Iłowa 
pojemniki na odpady stałe powinny być ustawione przy granicy nieruchomości od strony drogi 
dojazdowej z zachowaniem przepisów rozporządzenia ministra infrastruktury w sprawie warunków 
technicznych jakim powinny odpowiadać budynki i ich usytuowanie. Zmiana w uchwale pozwoli 
na sprostanie tym wymaganiom oraz pozwoli na utrzymanie porządku wokół pojemników, 
ponieważ w umowach dzierżaw, które zostaną podpisane na podstawie uchwały, poszczególne 
Wspólnoty zostaną zobowiązane do utrzymania terenu wokół nich w porządku i czystości. 
Natomiast druga zmiana polega na sprostowaniu omyłki pisarskiej poprzez dodanie słów „§ 3”. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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3) przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf dla zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę na terenie wsi Borowe gmina Iłowa 

Pan Wojciech Kaczmarski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej 

W dniu 2 czerwca 2014r. Rada Miejska w Iłowej podjęła uchwałę nr 300/6/XXXVII/14 w sprawie 
zatwierdzenia taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę na terenie wsi Borowe gmina Iłowa na 
okres od dnia 1 lipca 2014r. do dnia 30 czerwca 2015r. W dniu 20 kwietnia 2015r. Wójt Gminy 
Wymiarki na podstawie art. 24, ust. 9a ustawy z dnia 7 czerwca 2001r. o zbiorowym zaopatrzeniu 
w wodę i zbiorowym odprowadzeniu ścieków (tekst jednolity Dz. U. z 2015r., poz. 139) wystąpił 
z wnioskiem o przedłużenie na okres od 1 lipca 2015r. do 31 grudnia 2015r. czasu obowiązywania 
dotychczasowych taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę na terenie wsi Borowe gmina Iłowa 
zatwierdzonej ww. uchwałą. Zgodnie z art. 24 ust 9b ww. ustawy do wniosku dołączono informacje 
dotyczące zakresu świadczonych usług oraz warunków ekonomicznych uzasadniających 
przedłużenie obowiązywania dotychczasowych taryf. W związku z tym, że wniosek spełnia 
wymogi określone w ustawie o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzeniu 
ścieków przedkładam projekt uchwały. 

Pan Franciszek Przynoga – Radny 
W związku z projektem tej uchwały oraz zapytaniem Pana Sołtysa Borowego chciałbym Państwu 
powiedzieć, że na ostatnim posiedzeniu Komisji Rewizyjnej podnosiliśmy ten temat i jesteśmy 
zbulwersowani tym, że Gmina Wymiarki poprzez podnoszenie stawek w miejscowości Borowe po 
prostu sobie reguluje koszty. Dlatego też naszym zdaniem wrócimy do tematu w październiku tego 
roku kiedy będą przedstawiane taryfy stawek, gdyż naszym zdaniem nie może być dyskryminacji 
mieszkańców Borowego w stosunku do innych mieszkańców gminy.  

Pan Zygmunt Sygnowski – Radny 
Wydaje mi się, że w 2014 roku nikt nie miał wątpliwości, natomiast dzisiaj patrząc na to  jest to 
przedłużenie tego wszystkiego i nie ma żadnego wpływu, żeby cokolwiek zmienić, dopiero pod 
koniec roku wrócimy do tematu.  

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 
za przyjęciem uchwały głosowało – 14 radnych 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 1 (Fr. Przynoga) 
 

4) Przekazania do Komisji Rewizyjnej skargi na działalność Dyrektora Przedszkola 
Miejskiego w Iłowej 

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej 
Poinformował, że z dnia 17 kwietnia br. wpłynęła skarga Pani Jolanty Markilewicz na Dyrektora 
Przedszkola Miejskiego w Iłowej Panią Iwonę Kaniewską złożona na ręce Pana Burmistrza. Pan 
Burmistrz przekazał skargę według właściwości do Rady Miejskiej celem rozpatrzenia. Jak 
Państwo wiecie Komisja Rewizyjna Rady m.in. ma za zadanie rozpatrywanie tego typu skarg jeżeli 
dotyczą one kierownika jednostki organizacyjnej. Treść skargi oraz wszelkich pism dotyczących tej 
sprawy przedstawiłem Państwu na komisjach, także zostaliście szczegółowo zapoznani ze skargą. 
Dzisiaj poprzez głosowanie zdecydujemy tylko i wyłącznie to, czy skarga powinna być 
rozpatrywana przez Komisję Rewizyjną w celu jej wyjaśnienia. 

 
Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 
za przyjęciem uchwały głosowało – 11 radnych 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 4 (Fr. Przynoga, P. Szymczak, E. Lesiak, I. Krawczyk) 
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Ad. II pkt 5 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej.   
za przyjęciem protokołu głosowało – 15 radnych   
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 
 
Ad. II pkt 6 

Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – odnośnie zapytania Pana Franciszka Przynogi dot. 
wydłużenia czasu otwarcia miejskiego szaletu wniosek bardzo słuszny z tym, że oczywiście w 
określonym okresie czasu w ciągu roku, czyli okres wakacyjny jest takim czasem nad którym warto 
by się była zastanowić. Czynność polegająca na otwarciu i zamknięciu szaletu jest dosyć prosta, 
natomiast wykonywanie tych czynności po godzinach pracy targowiska wiąże się z tym, że 
będziemy musieli do tego zaangażować osobę trzecią. Takiego wydatku w budżecie nie mamy, ale 
spróbujemy jakoś to rozwiązać chociażby na próbę przez okres wakacyjny. 

Jeśli chodzi o przystanek autobusowy we wsi Borowe, interpelacja zgłoszona przez Pana Zygmunta 
Sygnowskiego chciałbym połączyć odpowiedź z interpelacją Pana Edwarda Lesiaka, który tutaj 
zasugerował, że być może niektóre wnioski już dawno ostygły w urzędzie, zaręczam Panie Radny, 
że nie ostygły. Jeśli chodzi o te przystanki autobusowe to chcielibyśmy w jednym zamówieniu 
zrobić dwie rzeczy. Po pierwsze zburzyć i wykonać przystanek w Borowem u uzupełnić braki jeśli 
chodzi o przystanek w Janowie. Chcielibyśmy, żeby to zrobił jeden wykonawca.  

Odnośnie kilku zapytań Pana Krystiana Siudego dot. przede wszystkim przeglądu placów zabaw, 
do końca miesiąca maja jest termin w umowie. Oczywiście bardzo dziękuję za inicjatywę związaną 
z wnioskami skierowanymi przez Pana i Państwa do Zarządu Dróg Wojewódzkich dotyczących 
pobocza, dot. budowy chodnika do szkoły klas 1-3, który jest bardzo potrzebny i Panu dziękuję i 
mam nadzieję, że Zarząd Dróg Wojewódzkich przychyli się do wniosku. 

Jeśli chodzi o uzupełnienie nawierzchni zjazdu na osiedle Czyżówek nie wiedziałem, że temat jest 
aż tak bardzo skomplikowany. Kiedyś były dwa zjazdy na osiedle Czyżówek – jeden zjazd ten 
istniejący na mapach Zarządu Dróg Wojewódzkich został zamknięty ponieważ był wąski, a ten 
szerszy zjazd na osiedle Czyżówek jest tam tylko w cudzysłowie, bo na mapach Zarządu Dróg 
Wojewódzkim nie ma takiego zjazdu, którym wszyscy od lat wjeżdżają i wyjeżdżają z osiedla. 
Sytuacja jest nieco paradoksalna, ale myślę, że spróbujemy w tym roku ten temat ruszyć, być może 
są możliwości prawne, które by uregulowały stan istniejącego zjazdu na osiedle.  

Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy – Zarząd Dróg nie chciał się zgodzić, ponieważ nie może 
być zjazd szerszy od szerokości drogi, a więc na tej podstawie wtedy było odmówione w ogóle 
zalegalizowanie tego zjazdu. Ten zjazd powstał w momencie kiedy było budowane całe osiedle i to 
był zjazd tymczasowy tylko na czas budowy – został do dzisiaj. 

Jeśli chodzi o prace porządkowe na osiedlu Czyżówek ja jestem bezpośrednio osobą 
zainteresowana tak jak pan radny, ponieważ prace porządkowe wykonywał ZGKiM poproszę Pana 
Kierownika ZGKiM, żeby się ustosunkował do tego zapytania. 

Pan Józef Brzezicki – Kierownik ZGKiM w Iłowej – wszelkie prace uzgadniane są z Urzędem, 
do naszych podstawowych obowiązków tutaj należało przede wszystkim wykonywać prace po 
okresie zimowym takie jak naprawa dróg. Na prośbę Burmistrza w przerwie zajęliśmy się osiedlem 
Czyżówek, żeby doprowadzić ten teren do porządku. Zostało tam jeszcze trochę gałęzi do 
uporządkowania, w międzyczasie były wichury w związku z tym mieliśmy więcej roboty, ale w 
najbliższym czasie zostanie to uporządkowane, a jaki będzie  dalszy zakres będziemy z Referatem 
Gospodarki Komunalnej Urzędu  Miejskiego uzgadniać.  

Pan Krystian Siudy – prosiłbym również, żeby w zakresie tych prac zostało uwzględnione 
wykoszenie trawy za budynkiem nr 79 – 83, co zresztą w zeszłym roku było regularnie robione. 



10 
 
Pan Józef Brzezicki – Kierownik ZGKiM w Iłowej – w ramach wykaszania poboczy w miesiącu 
czerwcu te prace wykonamy. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – jeśli chodzi o kolejne zapytanie dot. naprawy płyt 
chodnikowych chodnika na terenie osiedla Czyżówek przy budynku oznaczonym numerami 73 – 
77 – chodnik jest w tak złym stanie technicznym, że zastanawiamy się nad sensem wykonania tam 
doraźnych prac uzupełniających tego chodnika. Na pewno będziemy wnioskowali o umieszczenie 
wykonania tego chodnika w przyszłorocznym budżecie, natomiast w tej chwili podpisaliśmy 
umowę na poprawę jakości chodnika bezpośrednio od ul. Borowskiej przy przepompowni w 
kierunku osiedla Czyżówek i w tym miesiącu jeszcze te prace zostaną rozpoczęte. Natomiast jeśli 
chodzi o chodnik przy bloku 73 – 77 to w tej chwili nie jestem w stanie tutaj żadnej jednoznacznej 
deklaracji powiedzieć.  

Jeśli chodzi o wniosek dot. tabliczek z numerami posesji we wsi Czyżówek – wniosek jest jak 
najbardziej zasadny i trzeba będzie to zrobić środkami własnymi. 

Wniosek dot. drzew złożonych na Stadionie Miejskim – zdecydowaliśmy, żeby drzewa, które są 
wycinane w Strefie Gospodarczej przy autostradzie będą tam składowane. Rzeczywiście wniosek 
jest zasadny, bo zainteresowanie tym miejscem przez dzieci będzie spore jako miejscem zabawy. 
Zwrócimy się do Administratora Stadionu, którym jest Stowarzyszenia Klub Sportowy „Piast” o 
zabezpieczenie tego miejsca.  

Przewrócony znak we wsi Jankowa w kierunku na Kunice – dnia 22 kwietnia br. zrobiłem zdjęcie 
tego przewróconego znaku i wspólnie z Kierownikiem ZGKiM uzgodniliśmy, że w momencie 
kiedy pracownicy zakładu będą we wsi sprzątać przystanek autobusowy ten znak albo wyciągną i 
zabiorą na zakład, albo być może na miejscu naprawią. Ponieważ panie radny pracownicy zakładu 
raz w miesiącu dokonują przeglądu i czyszczenia przystanków akurat termin wypadł na koniec 
maja, więc dlatego ta procedura naprawy tego znaku trwała miesiąc dłużej. 

Odnośnie dzikiej zwierzyny w Jankowej –  przyznam szczerze, że nie mam pomysłu jak ten 
problem rozwiązać, rzeczywiście jest kilka kół łowieckich na terenie gminy, które funkcjonują 
aktywnie i może kontakt z nimi spowoduje, że będzie można zapobiec tym sytuacjom. 

Pan Edward Lesiak – tu bardziej chodzi o administratorów lasów, o zainstalowanie odstrasza czy 
w miejscach publicznych typu przystanek. 

Jeśli chodzi o zapytania Pana Przewodniczącego Rady, ponieważ Parkiem Dworskim zajmuje się 
ZGKiM kompleksowo proszę również Pana Kierownika ZGKiM o udzielenie odpowiedzi. 

Pan Józef Brzezicki – Kierownik ZGKiM w Iłowej  
1) odnośnie zamontowanego klosza innego wzoru – rzeczywiście został zamontowany klosz o 

innym kształcie dlatego, że kilka kloszy zostało pozostawionych przez wykonawcę budowy 
Parku, w związku z tym wykorzystujemy to co jeszcze mamy. Po uzyskaniu informacji kto 
był dostawą tych kloszy zakupimy w najbliższym czasie, aby mieć zapas na uzupełnianie 
kloszy, lamp o takim samym kształcie, 

2) nasadzenia kwiatów pomiędzy bramami księżycowymi – Park został oddany do użytku w 
listopadzie 2013 roku, tam zostały zaplanowane dalie, które zostały posadzone w 
listopadzie, a to nie jest pora na sadzenie kwiatów tylko raczej wykopywanie, te kwiaty 
zostały pobudzone do wegetacji i za dwa tygodnie po odbiorze zostały wykopane na okres 
zimowy. Osłabiło to te kwiaty, kiedy na wiosnę 2014 roku zostały posadzone z powrotem, 
niestety ślimaki zżarły wszystkie kwiaty. W tym roku po uzgodnieniu z wykonawcą Parku 
doszliśmy do wniosku, że posadzimy odporniejsze kwiaty w tym miejscu tzw. kanny, które 
są odporne na ślimaki, jeżeli sprawdzą się to będę chciał, żeby te kwiaty tam rosły. Zostało 
posadzonych 120 sadzonek. 

Pan Mirosław Wdowiak – czy te kwiaty są tymczasowe i wrócimy do dalii?  
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Pan Józef Brzezicki – Kierownik ZGKiM w Iłowej – tak, z drugiej strony uzyskałem kanny w 
bardzo korzystnej cenie, bo po 2 zł za jedną sadzonkę. Sadzonka dalii kosztuje około 10-15 złotych, 
także na razie są kanny, jeżeli będzie taka wola w przyszłym roku posadzimy dalie. 

Pan Mirosław Wdowiak  – w samym założeniu były przewidziane dalie, z których dawniej Park 
słynął i o to dopytują się mieszkańcy, ale rozumiem, że w tej chwili są posadzone inne kwiaty. 

Pan Józef Brzezicki – Kierownik ZGKiM w Iłowej – jeżeli będzie decyzja, że sadzimy tam dalie, 
te kwiaty w każdej chwili mogę przesadzić w inne miejsce, także one będą na pewno 
zagospodarowane.  

Jeżeli chodzi o uzupełnienia skradzionych krzewów – niestety mamy takie społeczeństwo, że co 
weekend od wiosny pracownicy zgłaszają o kradzieży i zniszczeniach krzewów zwłaszcza w 
Ogrodzie Japońskim, gdzie nie ma monitoringu. Krzewy są kradzione, nasadzenia są uzupełniane, 
po czym odnotowywane są ponowne kradzieże. W najbliższym czasie uzupełnimy brakujące 
krzewy. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – kolejne zapytanie Pana Przewodniczącego dot. 
nieuprzątniętego szkła przez firmę „Vitrosilicon” – ja powoływałem się w swoim sprawozdaniu na 
pismo, które zostało wysłane 27 marca br. – sprawa okazuje się nie łatwa do wykonania przez 
firmę, która mogłoby to zrobić. W tej chwili „Vitrosilicon” szacuje koszty związane z etapowaniem 
oczyszczenia tego terenu, ponieważ wiąże się to z utylizacją tego szkła, które tam jest. Według 
informacji, którą uzyskaliśmy z zakładu tego szkła jest wiele set ton, które zalega też pod glebą i to 
też zamierzają usunąć. Dlatego do tej pory jeszcze tego nie zrobili. Taka uzyskałem informację z 
„Vitrosiliconu”.  

Pan Mirosłąw Wdowiak – podejmą się oczyszczenia tego terenu? 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – tak z tym, że koszty, które oni szacują są bardzo duże 
dlatego zastanawiają się w jaki sposób etapować usuwanie tego szkła z tamtych miejsc, które jest 
wzdłuż bocznicy kolejowej, które zalega tam od kilkunastu lat.  

Ad. II pkt 7 

Odpowiedzi na interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek 
pomocniczych. 

Jeśli chodzi o zapytanie Pana Sołtysa z Borowego, które oprócz wodociągu dotyczyło gospodarki 
ściekowej. Tak naprawdę zabrał pan głos nie tylko w swoim imieniu, ale w imieniu każdego 
Sołtysa, ponieważ problem gospodarki ściekowej generalnie jest nie rozwiązany. Jesteśmy na etapie 
opracowywania koncepcji, która wskaże możliwości rozwiązania tego problemu.  

Ad. II pkt 8 

Zakończenie  obrad sesji Rady Miejskiej w Iłowej. 
Wobec  wyczerpania się  porządku  obrad  Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady 
Miejskiej  zamknął  obrady VIII sesji  Rady Miejskiej  w Iłowej.  
 
Na tym protokół zakończono.  
Protokół zawiera 11  stron, ponumerowanych od 1 do 11. 
 
Sesja trwała nieprzerwanie  od godz. 16

00
 do godz. 18

35
. 

 
Protokołowała: 
 
Maria Sokołowska 


